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Stop al crematorio, 
por ahora

Sant Adrià.- 
 Un informe del se-

cretario municipal del 
Ayuntamiento de Sant 
Adrià ha escrito un infor-
me en el que afirma que 

no se pueden autorizar 
las obras solicitades (del 
tanatorio-crematorio), ya 
que la solicitud de licen-
cia urbanística incumple 
el planteamiento urbanís-
tico. El consistorio pidió 

dicho informe por las 
dudas de su los terrenos 
han de ser de titularidad 
pública o no. Sigue abier-
to el trámite de audiencia 
para presentar alegacio-
nes. Pàg. 4. 

2.000 euros 
per l’ELA

Sant Adrià.- La II 
Shopping Night orga-
nitzada per l’Associació 
Agrupació de Botiguers 
de Sant Adrià va congre-
gar molt públic. Pàg.9.

Públic a la II 
Shopping Night

Sant Adrià.- La se-
gona edició de la Cursa 
per l’ELA va recaptar 
2.000 euros que es 
destinaran a la investi-
gació. Pàg.13.

Juan Carlos Ramos 
deja sus cargos en 

la Mina 

Sant Adrià.- 
El concejal socialista 

Juan Carlos Ramos apro-
vechó el último pleno para 
defender su inocencia y 
poner todos sus cargos 
a disposición del alcalde. 
Callau solo aceptó los 
relacionados con el barrio 
de la Mina, la la concejalía 

de la Mina, la vicepresi-
dencia de la Comisición 
Ejecutiva del Consorci de 
la Mina y las responsa-
bilitats en el Consejo de 
Administración de Pla de 
Besòs. 

Por lo tanto, seguirá 
como máximo responsa-
ble del Área Ciudadana y 
Servicios a la Persona del 

consistorio adrianense, 
después que el pasado 19 
de junio fuera detenido 
por su presunta impli-
cación en el desvío de 
fondos públicos para la 
vigilancia de pisos vacíos 
propiedad del Consorci 
de la Mina. El 4 de julio 
declarará ante el juez en 
Badalona. Pàg.3. 

Recuperació 
del tram litoral

Sant Adrià.- El Mi-
nisteri de Medi Ambient 
s’ha compromés en la 
recuperació del tram 
litoral entre Badalona i 
Sant Adrià. Pàg.5.

PC

 d
e sustitució

n48h
Servicio técnico
Venta y Reparación de 

Ordenadores, 
videoconsolas, y 

electrónica en general

Área 96 Computer 
 C/ Andreu vidal, 25 - Sant Adrià de Besòs 

Tel. 93 462 18 63 
info@area96computer.com - www.area96computer.com 

Horario: Lunes a Viernes de 10:00h a 14:00h  
y de 16h a 20:30h

Si la reparación dura más de 48horas, 
te prestamos un PC.

(Servicio válido para empresas y comercios)
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Opinió

La pobreza

A pesar de los tiempos que corren, aún se 
sigue vendiendo una única visión homolo-
gada de la verdad con mensajes que obe-
decen a los intereses de los propietarios 
del mundo y que insisten una y otra vez en 

el éxito de los más aptos.

Sin embargo, cuando el gran James Stewart en Hori-
zontes Lejanos dijo aquello de que “las personas no 
somos manzanas” se abrió paso una nueva estética 
que pretendió enterrar cualquier construcción de frus-
traciones. Hace mucho que la teoría de las manzanas 
podridas descubrió un engaño -que aún persiste- y 
que no cabe en el dolor del mundo. A pesar del alud 
de datos que demuestran una y otra vez las mentiras 
más fértiles, el negocio del miedo sigue campando a 
sus anchas, acusando de vicio, de vagos y maleantes, 
a gente que se cae, que se ha caído y que se caerá… 
En todos lados hay gente que tropieza, forman parte 
de una pobreza ancorada donde el elemento común 

fue, es, y sigue siendo, la desprotección, el gueto y 
la exclusión.

En el futuro parque de la calle Entença un eco de 
voces quedará náufrago, preso en la nostalgia. Re-
posarán, derrotados pero libres, los fantasmas de la 
Modelo. Abrevarán sobre piedras derramadas, se 
mezclarán entre el meollo, en un camino de hormigas 
de desasosiego que suben por las cortezas, serán 
refugio de caracoles entre musgos y canto de aves, 
serán barro a los pies de algún árbol joven.

Sólo el tiempo que transcurre lo va pudriendo todo. 
Será cosa nuestra darle la vuelta para encontrar los 
enveses de la historia siempre colmada de puntos 
suspensivos y tranquilizar, así, tantas verdades 
aplazadas.

Se perdieron muchas primaveras y desvíos en 
aquel lugar. Espejos que reflejan la sociedad, decía 
Foucault. En las prisiones hay gente que lamenta su 

vida estropeada, que intenta convencerse de que en 
un tiempo derrochó. El alivio sólo puede ser volver a 
empezar...

Hay historias que muerden. Están ahí, vigilan para ir 
construyendo el paisaje de mañana. Maldito sitio triste. 
Las historias hay que cerrarlas para seguir viviendo, 
para que no se siga entronizando el egoísmo, el en-
gaño de la pobreza moral. Para protegernos de esos 
perturbados que viven en barrios caros, en bastiones 
de riqueza.

Dario Julià

Estado de indignación

Estupor, indignación, vergüenza. Son algunas de las palabras que se han podido leer los últimos días en las redes sociales respecto a los últimos 
acontecimientos que se han vivido en Sant Adrià. De nuevo la ciudad ha regresado a los medios de comunicación masivos por casos nada agra-
dables. La detención y puesta en libertad con cargos del concejal socialista Juan Carlos Ramos, una figura más que relevante del barrio de la 
Mina, ha encendido los ánimos, como pudo comprobarse en el pleno del mes de junio, que captó la atención periodística a nivel supramunicipal. 
La mayoría de partidos de la oposición pidieron la dimisión de Ramos. Él la presentó, aunque el alcalde, Joan Callau, tan solo aceptó la de los 

cargos relacionados con el barrio de la Mina. Por lo tanto continúa ejerciendo su cargo de concejal como máximo responsable del Área de Ciudadanía y 
Servicios a la Persona. El próximo 4 de julio declarará ante el juez. Por ahora, su estado es de libertad con cargos por el supuesto desvío de fondos públicos 
para la vigilancia de pisos vacíos propiedad del Consorci de la Mina. Dinero que, según las investigaciones, iba a parar al cabecilla de una banda de tráfico 
de drogas del barrio adrianense, que se encargaba de contratar la vigilancia a través de empresas irregulares. Ramos aprovechó el pleno para declarar su 
inocencia, jaleado por algunos ciudadanos afines e increpado por otros. 

Últimamente los plenos se han convertido en el escenario de la polarización de la vida política y social del municipio. No es nada agradable asistir a una 
situación en la que el máximo responsable de la política adrianense, su alcalde, está siendo investigado por la reconversión de las piscinas del polideportivo 
Marina Besòs en discoteca durante los meses de verano. Unas instalaciones que trajeron de cabeza a los vecinos por las molestias que ocasionaban las 
personas que asistían cada fin de semana y que desde hace unos años han hecho saltar por la borda la confianza de la ciudadanía en algunos de sus diri-
gentes más históricos, como el exalcalde Sito Canga. Ahora es el actual edil, quien le sustituyó en el cargo, Joan Callau, quien está siendo investigado por el 
juzgado número 2 de Badalona por supuestos delitos de prevaricación administrativa, prevaricación urbanística y tráfico de influencias. La Fiscalía acusa al 
que por entonces era concejal de urbanismo, de permitir la apertura de las instalaciones sin disponer de la licencia ambiental y de que se realizaran trabajos 
de reformas sin el necesario permiso de obras, además de poner en duda que se permitiera una actividad de ocio en unos terrenos de titularidad pública. En 
su momento, Canga afirmó en una entrevista con este medio que estaba muy tranquilo, que no se había hecho nada ilegal y que el tiempo pondría a todo el 
mundo en su lugar. Lo mismo se nos mostró desde la actual alcaldía. Juan Carlos Ramos manifestó en su intervención en el pleno que estaba sorprendido 
por las acusaciones, y que era inocente de todo por lo que se le investigaba. En este, como en todos lo casos, hay que dejar trabajar a la justicia, pero es 
realmente triste que una ciudad como Sant Adrià tenga que verse en esta situación. No es que hayamos sido una isla libre de corrupción hasta el momento, 
pero algunos teníamos la sensación que por estos lares podíamos estar tranquilos en este sentido. Sea como sea, habrá que esperar que las investigaciones 
sigan su curso y que todo se aclare, pero la situación no es agradable ni para los afectados ni para los ciudadanos.

Ante este panorama, ha sido de nuevo muy refrescante la implicación de la ciudadanía adrianense en la seguna edición de la Cursa per l’ELA. De nuevo, 
como en la primera edición, se ha superado los 1.000 inscritos, y en total se han recaudado 2.000 euros que se destinarán a la investigación y al cuidado de 
los afectados por esta enfermedad. La carrera ya se ha convertido en todo un clásico en la agenda de la ciudad, a pesar de celebrarse solo dos años. Los 
organizadores ya han anunciado que están trabajando en la tercera edición para el 2018. Y nosotros nos alegramos que no sea una iniciativa de una única 
edición y que la ciudad se asome a los medios de comunicación masivos con noticias más esperanzadoras y amables.    

més articles 
d’opinió:
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El regidor del PSC 
Juan Carlos Ramos 
posa el seu càrrec a 
disposició de l’alcalde

Redacció

Sant Adrià.-
El passat 19 de juny, 

Sant Adrià es va llevar amb 
la notícia de la detenció 
del regidor del PSC Juan 
Carlos Ramos, una figura 
destacada del barri de la 
Mina, on era el regidor i el 
representant del consistori 
en el Consorci de la Mina. 

E l s  M o s s o s 
d’Esquadra informaven 
en nota de premsa, que a 
la matinada agents de la 
Policia de la Generalitat- 
Mossos d’Esquadra de la 
Unitat d’Investigació de la 
comissaria de Badalona, 
sota les directrius del Ju-
tjat d’Instrucció número 
4 de Badalona, havien 
portat a terme una inves-
tigació relacionada amb 
una organització crimi-
nal, establerta al barri de 
la Mina, dedicada entre 
d’altres activitats il·legals 
a la comissió de delictes 
contra la salut pública, 
és a dir, al tràfic de dro-
gues. En aquell moment, 
s’havien intervingut una 

quantitat important de 
diners, armes de foc, 162 
kg de plantes i 15 kg de 
cabdells de marihuana.

El cap de l’organització 
criminal hauria realitzat 
altres activitats presumpta-
ment delictives de manera 
paral·lela al delicte contra 
la salut pública esmentat 
en les quals hi haurien par-
ticipat dues persones que 
ocupen càrrecs públics a 
l’Ajuntament de Sant Adrià 
i al Consorci de la Mina, 
una d’elles el regidor del 
PSC Juan Carlos Ramos, 
que va ser detingut, i posat 
en llibertat amb càrrec un 
dia després. Es van dur a 
terme escorcolls a consis-
tori i consorci durant tot el 
matí. La policia autonòmica 
investiga el presumpte 
desviament de fons públics 
que estaven destinats a 
vigilàncies d’edificis oficials 
desocupats del Consorci 
de la Mina que pressump-
tament anaven a parar 
a mans d’un dels altres 
detinguts, Ángel Amaya 
Montero, més conegut 
com el Tío Cristina. Aquest 

era l’encarregat de contrac-
tar la vigilància a través 
d’empreses irregulars. 

Juan Carlos Ramos 
va ser l’únic detingut, 
mentre que el gerent 
del Consorci de la Mina, 
Juan Luis Rosique, i dues 
persones vinculades a les 
empreses de seguretat 
estan sent investigades. 
El regidor socialista haurà 
de declarar davant el jut-
ge el proper 4 de juliol.

Per això, el ple del 
26 de juny va ser un dels 
més multitudinaris que 
es recorden. Juan Carlos 
Ramos va demanar la 
paraula per defensar la 
seva innocència i també 
per anunciar que posava 
a disposició de l’alcalde 
el càrrec de regidor de 
l’Àrea de Ciutadania i 
Serveis a la Persona, a 
més de renunciar a la 
regidoria de la Mina, a 
la Vicepresidència de la 
Comissió Executiva del 
Consorci de la Mina i 
les responsabilitats en el 
Consell d’Administració 
de Pla de Besòs.

MS

L’oposició demana la 
dimissió de Ramos

Redacció

Sant Adrià.-
La majoria de forma-

cions de l’oposició van 
demanar públicament la 
dimissió del regidor Juan 
Carlos Ramos després 
de la notícia de la seva 
detenció, o almenys que 
donés explicacions en el 
ple de juny. 

ERC van demanar 
“parets de vidre i per 
això volem que l’alcalde 
doni explicacions més 
enllà de les comissions 
i de manera pública, i el 
ple de l’Ajuntament és 
el millor lloc per fer-ho”, 
ha asseverat el portaveu 
del grup municipal Rubèn 
Arenas. 

Segons ERC, la de-
tenció de Juan Carlos 
Ramos se suma “a la 
situació anòmala produï-
da per tenir a l’alcalde 
investigat per delictes de 
prevaricació pel cas de les 
carpes de les piscines de 
Marina-Besòs. En aquest 
sentit, els casos oberts 
que afecten l’alcalde, el 
tercer tinent d’alcalde, 
però també un alt cà-
rrec de l’empresa pública 
EUSAB, així com el secre-
tari de l’ajuntament, altres 
tècnics de l’ajuntament 
i l’exalcalde Sito Canga 
fa que s’hagin obert un 
munt d’interrogants i cal 
que l’equip de govern doni 
explicacions davant del 
Ple i de la ciutadania”.

Els republicans posen 
de relleu que aquesta 
investigació “no es fa 
sobre les institucions que 
componen el Consorci 
del barri de la Mina, sinó 
sobre les persones que 
presumptament tenien 
relació amb els detinguts 
en l’operació. La Gene-
ralitat ens ha assegurat 
que tots els contractes a 
partir de l’entrada del nou 
executiu, al febrer, s’han 
fet pulcrament i complint 
escrupolosament amb 
tots els requisits legals 
necessaris per ser adju-
dicats”.

Els republicans també 
avançaven la seva inten-
ció de demanar al ple la 
reobertura de la comissió 
d’investigació especial 

referent al procediment de 
les piscines Marina-Besòs. 
Aquesta moció preveu 
ampliar aquesta investi-
gació a tots els casos de 
presumptes irregularitats 
de l’ajuntament. Els re-
publicans preveuen que 
aquesta s’aprovi amb una 
àmplia majoria.

Per la seva banda, el 
portaveu del Grup Muni-
cipal de Ciutadans (Cs) 
a l’ajuntament de Sant 
Adrià de Besòs, ha recla-
mat que “es depurin res-
ponsabilitats polítiques” 
i ha demanat la dimissió 
del regidor socialista Juan 
Carlos Ramos.

La petició de dimissió 
del regidor de Ciutadania, 
Juan Carlos Ramos, se 
suma a la de l’alcalde de 
Sant Adrià, Joan Callau, 
investigat per suposades 
irregularitats en la trans-
formació d’unes piscines 
municipals descobertes 
en una discoteca.

El portaveu de Cs a 
Sant Adrià, Pedro Sán-
chez Álvarez, ha reiterat 
que des de la seva forma-
ció “no es jutja la inno-
cència o culpabilitat dels 
investigats” i ha afegit 
que reclamen “responsa-
bilitats polítiques, ja que 
està clar que hi ha moltes 
coses que no s’han fet 
correctament”.

Finalment, Pedro Sán-
chez ha incidit en que 
“bona part dels proble-
mes que arrossega la 
ciutat són conseqüència 
de les amistats perilloses 
i la manca de control, 
propiciades per massa 
temps de govern ininte-
rromput”, i ha conclòs 
afirmant que “Sant Adrià 
de Besòs necessita una 
renovació”.

Moviment d’Esquerres 
(MES) també ha fet públic 
un comunicat en el que 
afirma que en el proper 
ple de juny demanarien 
al regidor i tercer tinent 
d’alcalde “que doni ex-
plicacions sobre els cà-
rrecs que si l’imputen pel 
presumpte desviament 
de fons públics en la 
contractació de la vigi-
lància de pisos oficials”. 
A més, també demanaran 
al ple que acordi instar el 

Consorci de La Mina la 
convocatòria urgent del 
Consell de Govern “per 
tal que aquest sigui in-
format, mitjançant com-
pareixença del gerent, 
dels detalls sobre l’origen 
de les sospites sobre la 
vigilància de pisos de pro-
tecció oficial i d’edificis 
públics desocupats que 
gestiona el Consorci de 
la Mina”.

El PDeCAT ha mani-
festat en nota de premsa 
que demanarà la dimissió 
de Juan Carlos Ramos i 
del gerent del Consorci de 
La Mina, Juan Luis Rosi-
que, “si un cop realitzada 
la declaració davant del 
jutge d’Instruccio de Ba-
dalona el proper dia 4 de 
juliol, se li mantenen els 
càrrecs pels pressumptes 
fets delictius. Es a partir 
d’aquest instant, quan 
s’hagin pogut explicar 
davant del jutge, que no-
saltres considerarem la 
necessitat que s’apartin 
de les seves responsa-
bilitats polítiques si no 
queden en llibertat i sense 
càrrecs.”

Tot i això, manifes-
ten que “sens perjudi-
ci de mantenir la seva 
presumpcio d’inocència, 
certament hagués estat 
adequat i ètic des del 
punt de vista politic que, 
en el primer moment els 
dos investigats haguessin 
demanat a l’Alcalde de 
forma voluntària que els 
apartés provisionalment 
de les seves funcions”.

Per últim, Sant Adrià 
en Comú, que demana 
que també l’Ajuntament 
de Barcelona i la Gene-
ralitat ajudin en la inves-
tigació per la seva parti-
cipació al Consorci de la 
Mina. En nota de premsa, 
afirmen que la seva pa-
ciència amb el govern 
municipal “s’està erosio-
nant” i anuncien que no 
es quedaran “de braços 
creuats davant l’abast 
d’aquestes acusacions”. 
Demanen la retirada de 
les delegacions del regi-
dor Juan Carlos Ramos i 
que “se’n depurin les res-
ponsabilitats del gerent 
del Consorci de la Mina, 
Juan Luis Rosique”.   

Després de la seva detenció per la presumpta implicació en el 
desviament de fons públics per la vigilància de vivendes buides propietat 

del Consorci de la Mina.
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Es paralitza el 
crematori després d’un 
informe del secretari 
municipal

Redacció

Sant Adrià.-
L’Ajuntament ator-

garà tràmit d’audiència 
sobre la llicència de cons-
trucció de l’edifici desti-
nat a tanatori amb servei 
d’incineració i adequació 
de la vialitat de l’entorn, 
a les parts interessades 
un cop emès l’informe del 
Servei Jurídic municipal.

Durant el procés de 
tramitació de la llicència 
d’obres, l’Ajuntament 
s’ha trobat amb dubtes 
en relació a la interpre-
tació del planejament 
urbanístic i en concret 
sobre si la parcel·la ha de 
ser de titularitat pública o 
no. En originar-se aquests 
dubtes l’Ajuntament va 
demanar informes i as-
sessorament extern sobre 
aquesta qüestió a diver-
sos experts en l’àmbit 
d’urbanisme.

Davant la situació 
plantejada per interpre-
tacions diferents de la 
normativa, i en compli-
ment de la llei, el Secre-
tari municipal ha emès un 
informe pronunciant-se 
sobre la qüestió.

En aquest informe es 

conclou que “ofereix més 
seguretat jurídica” la in-
terpretació segons la qual 
“no es poden autoritzar 
les obres sol·licitades, ja 
que la sol·licitud de llicèn-
cia urbanística incompleix 
el planejament urbanís-
tic”. Indica també que “... 
el més correcte seria que 
el Ple de l’Ajuntament 
tramités una modificació 
del PGM a fi de donar 
una redacció, en el sentit 
que es considerés oportú, 
que resolgués clarament 
aquests dubtes interpre-
tatius que ara es plante-
gen”. És a dir, i tal i com 
manifesta la Plataforma 
Stop Crematori, impulso-
ra d’una campanya veïnal 
per aturar la construcció, 
“en els terrenys on es 
pensava construir no pot 
anar cap instal·lació de 
titularitat privada”.

Recordem que el pas-
sat ple del mes de maig 
de 2016 es va aprovar una 
moció per negociar amb 
la promotora del projecte, 
Tanatori Litoral SL, per la 
no construcció del crema-
tori. Llavors es va crear 
una comissió on estaven 
representades les parts, 
entre elles la Plataforma 

Stop Crematori, que ha 
manifestat en diverses 
ocasions l’inoperància 
d’aquest ens. 

Els terrenys on s’ha 
de construir el tanatori 
amb el forn crematori, 
entre el riu Besòs i la 
Ronda del Litoral, aprop 
del Museu d’història de 
la immigració a Catalun-
ya (MhiC) en propietat 
del Consell Comarcal i 
de l’Ajuntament de Sant 
Adrià, que el van cedir 
a l’empresa Tanatori Li-
toral SL. per 6 milions 
d’euros.

A partir d’ara s’inicia 
el tràmit d’audiència a 
les parts interessades i 
s’obre un termini de 15 
dies per a què presentin 
al·legacions a la vista de 
l’expedient.

La Plataforma Stop 
Crematori ha avançat que 
presentarà al·legacions i 
que treballaran perquè no 
es modifiqui el PGM. 

JOSEP CUBIAS

Segons l’escrit no es poden autoritzar les obres perquè la sol·licitud de 
llicència urbanística incompleix el planejament urbanístic.

L’Ajuntament col·labora 
amb l’Associació 
Plataforma Autonomia 
Personal (AP) 

Redacció

Sant Adrià.-
L’Ajuntament de Sant 

Adrià ha signat un conve-
ni de col·laboració amb 
l’Associació Plataforma 
Autonomia Personal (AP) 
per dona continuïtat al 
“Programa per a la Vida 
Independent de persones 
amb diversitat funcional 

al municipi de Sant Adrià 
de Besòs”

El consistori aportarà 
aquest any 20.000 euros 
per a un programa que té 
com a finalitat ajudar a 
les persones amb diver-
sitat funcional a gaudir 
d’una vida independent. 
L’ Associació Platafor-
ma AP donarà suport a 
aquest col·lectiu perquè 

puguin seleccionar als 
seus assistents personals 
i disposar d’ajudes que 
els permetin tenir el con-
trol de les seves vides i 
les mateixes oportunitats 
que la resta de ciutadans i 
ciutadanes tant en l’àmbit 
privat com públic, i acon-
seguir una vida indepen-
dent fora de la unitat 
familiar o residència.

Per donar suport a les persones amb diversitat funcional.

Conveni entre 
l’Ajuntament i Radio 
La Mina per millorar 
la qualitat de les 
emissions

Redacció

Sant Adrià.-
L’Ajuntament de Sant 

Adrià ha atorgat una sub-
venció de 15.000 euros 
a Radio La Mina per a la 
renovació i reparació del 
material tècnic de pro-
ducció i emissió.

L’objectiu d’aquest 
ajut és millorar la qua-
litat de les emissions 
i per tant el servei als 
oients de Radio La Mina. 
L’emissora, d’una ban-
da, mantindrà en la seva 
programació espais de-
dicats a la difusió de la 
informació local i mu-

nicipal i, d’altra ban-
da, col·laborarà amb 
el Servei d’Educació 
municipal com a recurs 
del programa d’Escola 
d’Oportuni tats (PFI -
PTT), oferint un espai 
de formació i pràctica 
professional per a joves 
com a Taller de Ràdio.

COMUNICACIÓ SAB
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El Ministeri de Medi Ambient es compromet 
en la recuperació del tram litoral entre el 
port de Badalona i Sant Adrià 

Redacció

Sant Adrià.-
El Ministeri de Medi 

Ambient col·laborarà 
en la descontaminació 
i l’estabilització de les 
platges entre el riu Besòs 
i les platges de Badalona 
als termes municipals de 
Badalona i Sant Adrià de 
Besòs. Aquest compromís 
el va prendre la directora 
general de Sostenibilitat 
de la Costa i del Mar 
del Ministeri del Medi 
Ambient, Raquel Orts en 
una reunió el passat 20 
de juny a Madrid amb 
l’alcaldessa de Badalona, 
Dolors Sabater; el 2n ti-
nent d’Alcaldia i regidor 
de l’Àmbit de Badalona 

Pròspera i Sostenible, 
Àlex Mañas; i represen-
tants de l’Ajuntament de 
Sant Adrià de Besòs i del 
Consorci del Besòs.

Els representants mu-
nicipals van posar sobre 
la taula la necessitat de 
recuperar per a la ciu-
tadania l’espai entre el 
port de Badalona i la 
desembocadura del riu 
Besòs. Es tracta d’una 
àrea d’unes 30 Ha de 
superfície situada entre 
els termes municipals 
de Sant Adrià de Besòs i 
Badalona, un front litoral 
d’antigues instal·lacions 
industrials, amb una zona 
de platges per recuperar i 
descontaminar.

En aquest sentit, la 

Generalitat de Catalunya 
de conformitat amb els 
ajuntaments i el Consorci 
del Besòs, va acordar el 
passat mes de març la 
tramitació del Pla Director 
Urbanístic d’aquest sec-
tor que haurà d’ordenar la 
transformació d’aquesta 
zona del litoral, priorit-
zant el sòl per a activitat 
econòmica.

El Consorci del Besòs, 
format pels ajuntaments 
de Badalona, Barcelona, 
Montcada i Reixac, Sant 
Adrià de Besòs i Santa 
Coloma de Gramenet, 
treballarà ara en un es-
tudi previ per a conèixer 
l’abast i el grau de con-
taminació d’aquest espai 
amb passat industrial. 

Una vegada estigui fet 
aquest estudi, tindrà lloc 
una nova trobada al Mi-

nisteri de Medi Ambient 
abans que finalitzi l’any 
per concretar el possible 

calendari i el finançament 
de les tasques de descon-
taminació.

COMUNICACIÓ BDN
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La Mesa d’Inclusió 
presenta el Pla 
d’Inclusió Social de 
Sant Adrià

Redacció

Sant Adrià.-
La Mesa d’Inclusió va 

presentar ahir, 6 de juny, 
el Pla d’Inclusió Social 
del municipi. Aquest do-
cument defineix les línies 
estratègiques a seguir per 
donar resposta als factors 
de vulnerabilitat existents 
als territori.

E l  P la  d’ Inc lus ió 
Social té com a missió 
treballar per la igualtat 
d’oportunitats de la po-
blació. S’estructura en 4 
eixos d’actuació i consta 
de 7 línies estratègiques 
relacionades amb l’ eco-
nomia i el mercat de 
treball local, la formació, 
el foment de l’autonomia 
personal, l’habitatge, 
l’enfortiment de les xarxes 
relacionals, la participació 

ciutadana i el compromís 
pel treball transversal i la 
col·laboració entre admi-
nistració i entitats

El disseny del Pla 
d’Inclusió s’ha dut a ter-
me amb una visió trans-
versal i la reflexió conjun-
ta entre l’Ajuntament i els 
agents socials del terri-
tori sobre el fenomen de 
l’exclusió social. Per tant, 
és un document elaborat 
de manera participativa, 
mitjançant reunions de 
l’equip tècnic de diferents 
àrees municipals i jorna-
des de treball compartit 
entre tècnics i entitats del 
municipi.

El document va ser 
validat ahir pel Comitè 
d’Impulsió i properament 
es presentarà en el Ple 
municipal per a la seva 
aprovació. D’altra banda, 

es va decidir donar prio-
ritat a la línia estratègica 
relacionada amb la for-
mació per començar la 
implementació del Pla.

L’Ajuntament va po-
sar en marxa la Mesa 
d’Inclusió l’any 2015 amb 
l’objectiu de crear un es-
pai d’ interlocució entre 
l’administració i els agents 
socials del territori que 
permetés donar una millor 
resposta a la ciutadania en 
risc d’exclusió social. En 
aquest temps la Mesa ha 
elaborat, amb el suport de 
la Diputació de Barcelona, 
un estudi dels factors de 
vulnerabilitat existents 
al territori i ha posat en 
funcionament el web de 
la Mesa d’Inclusió que 
recull la informació dels 
recursos i serveis inclusius 
existents al municipi.

Té com a missió treballar per la igualtat d’oportunitats de la població.

Cadena humana per 
la salut mental

Redacció

Sant Adrià.-
Fa més de 12 anys 

que l’Ajuntament de 
Sant Adrià va posar en 
marxa la Taula de Sa-
lut Mental, un espai 
de coordinació tècnica 
entre els professionals 
dels diferents serveis 
que atenen persones 
de Sant Adrià amb difi-
cultats en salut mental: 
ABS Doctor Barraquer, 
ABS La Mina, CSMA i 
CSMIJ La Mina, CSMA 
II Badalona, CSMIJ Creu 
Verda, CDIAP, Centre 
de Dia Bètula, Salut 

Mental Barcelonès Nord-
Associació, Programa 
ACCES del Consorci de 
la Mina, Federació Salut 
Mental Catalunya, CAD 
i Ajuntament.

El Dia Mundial de la 
Salut Mental se celebra 
el 10 d’octubre i ja fa 
anys que la Taula porta 
a terme diferents acti-
vitats de sensibilització 
amb l’objectiu de fer vi-
sible la salut mental i de 
treballar per eliminar-ne 
l’estigma.

Enguany, i amb el 
suport de Fundació La 
Caixa, s’organitzarà una 
celebració ben sonada i 

per això cal la participa-
ció de tothom. Sota el 
lema “Units per la Salut 
Mental” s’organitzarà, 
el dia 10 d’octubre, a les 
12 h, una cadena hu-
mana que uneixi els dos 
marges de Sant Adrià, 
creuant el riu, i posterior-
ment fer una marxa fins 
a la plaça de la Vila.

El tram que cal cobrir 
és de 1.050 metres, 
aproximadament, per 
la qual cosa calen unes 
1.000 persones. Cada 
persona participant tin-
drà una samarreta amb 
el lema i un globus per 
enlairar-lo a les 12 h.

A partir d’aquest mes de juny ja es pot inscriure’s per participar-hi en 
un acte que es durà a terme el 10 d’octubre

Sant Adrià viatja de 
nou en el temps

Redacció

Sant Adrià.-
Aquest cap de setma-

na es va dur a terme una 
nova edició de la fira me-
dieval que acull la ciutat 
a l’Avinguda de la Platja 
sempre amb molt d’èxit 

de públic. Enguany, el bon 
temps va beneficiar que 
la ciutadania s’apropés 
per comprar productes 
artesans o gaudir de 
l’animació i dels tallers. La 
fira està organitzada per 
FIMERC (Fires i mercats 
catalans) i l’Ajuntament.

Les millors imatges 
les va recollir el nostre 
col·laborador, Josep Cu-
bias.

JOSEP CUBIAS

Dos nous regidors de 
Sant Adrià en Comú

Redacció

Sant Adrià.-
En el darrer ple de juny, 

els dos regidors de Sant 
Adrià en Comú Basilio 
Perona i Marc Alloza van 
presentar la seva renún-
cia al càrrec de regidors, 
deixant pas a dos nous 

membres de l’assemble, 
Maria Tello i Álex Benito, 
que pendran possessió el 
proper ple de juliol.

Perona i Alloza deixen 
el càrrec per la dificultat 
de conciliar vida laboral i 
familiar amb les tasques 
pròpies de la regidoria. 
Tot i això, continuaran 

participant a l’assemblea 
de Sant Adrià en Comú 
com a militants de base.

Des de la formació 
afirmen que no és una 
estratègia de canvia de 
regidors a mitja legislatu-
ra, sinó les circumstàn-
cies personals de Perona 
i Alloza.  
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Dues-centes famílies 
participen en les 
activitats de l’Escola 
Municipal de Famílies

Redacció

Sant Adrià.-
El passat 1 de juny va 

tenir lloc la darrera activi-
tat de l’Escola Municipal 
de Famílies que va consis-
tir en un taller de robòtica 
adreçat a pares i mares 
amb criatures d’entre sis i 
dotze anys. Amb aquesta 
activitat es va tancar un 
nou cicle de debats i ac-
tivitats que des de l’Àrea 
d’Educació es promouen 
amb el propòsit de donar 
suport a la funció educa-
tiva de les famílies.

Les activitats han 
consistit en tallers, xe-
rrades i  espectacles 
educatius que han pos-
sibilitat l’adquisició de 
noves eines, així com 
l’oportunitat de compartir 
coneixements i construir, 
de manera col·lectiva, 
una forma respectuosa i 
alegre de viure en família 
i comunitat.

Durant aquest curs 
han passat per l’escola al 

voltant de dues-centes fa-
mílies i, atès l’interès que 
ha despertat, ja n’estem 
preparant la nova edició.

Es poden fer arribar 
els vostres suggeriments 
a l’adreça pesab@sant-
adria.net

Detingut un adrianenc per 
conduir per la C-17 sota 
els efectes de l’alcohol 
i en contra direcció 

Redacció

Sant Adrià.-
Agents de la Policia 

de la Generalitat – Mos-
sos d’Esquadra de l’Àrea 
Regional de Trànsit de la 
Regió Policial Metropo-
litana Nord van detenir 
diumenge 11 de juny un 
home de 37 anys, veí de 
Sant Adrià del Besòs i de 
nacionalitat espanyola per 
un delicte contra la segu-
retat viària per conduir un 

vehicle sota influències 
de drogues i de begudes 
alcohòliques.

L’actuació policial va 
tenir lloc quan agents del 
sector Mollet de Tràn-
sit van saber, per altres 
usuaris de la via, que un 
vehicle circulava en direc-
ció contraria per la C-17 
a l’altura de Granollers 
posant en perill la resta de 
conductors. La informació 
es va fer extensiva a les 
Policies Locals de les po-

blacions properes.
El vehicle va ser loca-

litzat per la Policia Local 
de Lliçà d’Amunt en un 
dels carrers de la població 
sense haver causat cap 
accident.

L’home va quedar 
detingut per un delic-
te contra la seguretat 
viària per conduir un 
vehicle sota influències 
de drogues, en concret 
cocaïna i THC, i begudes 
alcohòliques.

L’Ajuntament i 
l’Associació Cultural 
Sant Antoni M. 
Zaccaria col·laboren 
per garantir el bon 
funcionament del 
menjador social

Redacció

Sant Adrià.-
L’A juntament  ha 

signat un conveni amb 
l’Associació Cultural Sant 
Antoni M. Zaccaria per 
col·laborar en el funciona-
ment del menjador social 
que gestiona aquesta 
entitat en el municipi. 
Aquest servei cobreix 
les necessitats bàsiques 
de berenar/sopar i servei 
d’higiene personal, de 
dilluns a divendres, amb 
una capacitat de 30 per-
sones.

El consistori es com-
promet a promoure la 

implicació de les empre-
ses de Sant Adrià per tal 
que facin una aportació 
econòmica de 18.000 
euros per al funciona-
ment diari del menjador 
social.

L’acord també es-
tableix que els Ser-
veis Socials municipals 
i l’Associació Cultural 
Sant Antoni M. Zaccaria 
col·laboraran per fer un 
seguiment i dona su-
port social als usuaris del 
menjador.

La suma d’esforços 
entre institucions, empre-
ses i entitats és neces-
sària per tal de millorar el 

benestar dels col·lectius 
en risc d’exclusió social.

El menjador social 
de Sant Joan Baptista 
va sorgir de la idea del 
pare Julián, que va de-
manar ajuda a la Montse-
rrat Rovira per posar en 
marxa aquesta iniciativa 
que aconsegueix fons de 
donacions particulars i 
d’empreses i institucions 
com Cáritas.

COMUNICACIÓ SAB
L’alcalde Joan Callau i la regidora Filo Cañete amb els responsables de l’Associació Cultural Sant 
Antoni M. Zaccaria. 

COMUNICACIÓ SAB

El consistori es compromet a promoure la implicació de les empreses de 
la ciutat en la financiació de la iniciativa.
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Un escull artificial 
aprofitant el 
desmantellament dels 
pantalans de l’antiga 
central tèrmica

Redacció

Sant Adrià.-
Els ajuntaments de 

Badalona i Sant Adrià de 
Besòs, el Consorci del 
Besòs i Endesa han sig-
nat un conveni amb per 
la cessió dels pantalans 
submarins de l’antiga 
Central Tèrmica de Sant 
Adrià per tal de crear un 
parc d’escull artificials 
en el tram litoral entre 
els termes municipals de 
Badalona i Sant Adrià de 

Besòs. L’objectiu és la 
potenciació de la biodi-
versitat marina i la recu-
peració integral d’aquest 
espai que els usos in-
dustrials van degradar 
mediambientalment i pai-
satgísticament. Aquest 
projecte és una clara 
aposta d’Endesa i les 
administracions per a la 
sostenibilitat i encaixa 
amb el nou model pro-
ductiu d’Economia Cir-
cular que té com a pilars 
l’eficiència i l’optimització 
dels recursos per retornar 
al medi el seu estat de 
conservació original i, 

inclús, millorar-lo.
El Consorci, format 

pels ajuntaments de Ba-
dalona, Barcelona, Sant 
Adrià de Besòs, Santa Co-
loma de Gramenet i Mont-
cada i Reixac, contempla 
la creació d’aquests es-
culls marins dins de les 
actuacions de “Recupe-
ració del Front litoral de 
Santa Adrià de Besòs i 
Badalona” per transfor-
mar aquest espai, amb 
usos industrials, en una 
successió de platges amb 

usos cívics associats i 
incorporar-les als espais 
públics de tots dos mu-
nicipis.

La proposta de trans-
formació d’aquest espai 
del front litoral va sorgir 
durant la vigilància am-
biental de les obres de 
desmantellament dels 
pantalans de l’antiga 
Central Tèrmica de Sant 
Adrià de Besòs propietat 
d’Endesa. Es va observar 
que les estructures de 
formigó més antigues, 
el primer construït l’any 
1913 i que permetia cap-
tar aigua de refrigeració, 

havien potenciat una cer-
ta recuperació del fons 
marí i es trobaven co-
lonitzades per una gran 
diversitat d’espècies.

Davant de l’estat de 
colonització de les es-
tructures submergides i 
l’existència de nombroses 
espècies observades es va 
considerar la necessitat de 
protecció d’aquesta zona 
creant un biòtop-parc 
d’esculls artificials. La 
finalitat d’aquest projecte 
no només serà la conser-

vació del medi marí, sinó 
la de promoure també 
altres activitats de lleure i 
d’educació ambiental. De 
fet, durant les visites de 
les estructures s’ha obser-
vat una colonització su-
perior al 100%, ja que els 
organismes es disposen 
en diferents capes super-
posades, tant d’espècies 
incrustants com les que 
es ramifiquen.

COMUNICACIÓ BDN

Redacció

Sant Adrià.-
El passat 26 de maig 

es van lliurar els premis 
del Concurs d’Idees de 
Negoci que per onzè any 
consecutiu ha organitzat 
la Regidoria de Promoció 
Econòmica. Aquest con-
curs, adreçat a l’alumnat 
de quart d’ESO, batxille-
rat i cicles formatius dels 
centres d’ensenyament 
de l  munic ip i ,  d ’una 
banda, i a les persones 
d’entre 16 i 25 anys de 
Sant Adrià, de l’altra, té 
com a objectiu fomentar 
l’esperit emprenedor i 
premiar la creativitat dels 
joves.

La iniciativa s’ha acom-
panyat, com en edicions 

anteriors, de seminaris i ta-
llers de generació d’idees 
i creació d’empreses, que 
l’Ajuntament ha impar-
tit als centres educatius 
del municipi i a l’Edifici 
Besòs.

En aquesta edició hi 
han participat 131 alum-
nes dels centres Col·legi 
Sant Gabriel, Escola Túr-
bula, Institut Escola Sant 
Adrià de Besòs i Institut 
Manuel Vázquez Montal-
bán, amb un total de 92 
projectes de negoci que 
es poden aplicar en diver-
sos àmbits econòmics.

Durant l’acte es van 
lliurar els premis a les 
dues categories establer-
tes: d’una banda, la idea 
de negoci, i de l’altra, el 
centre d’ensenyament. 

La primera es divideix 
en tres subcategories: 
idea més innovadora, la 
idea més viable i la idea 
més sostenible i solidària, 
cadascuna de les quals 
inclou tres premis —de 
600, 300 i 150 euros—. 
Pel que fa a la categoria 
de premis als centres 
d’ensenyament, hi ha 
un primer premi de 800 
euros, un segon de 400 
euros i un tercer de 200 
euros. 

L’acte també va in-
cloure dues ponències: la 
primera a càrrec de Marta 
Suay, emprenedora del 
municipi; i la segona, a 
càrrec de Pep Torres, Di-
rector de MIBA Museum 
(Museu d’Idees i Invents 
de Barcelona).

Lliurament del XI 
Concurs d’Idees de 
Negoci de Sant Adrià

Mitjançant un conveni entre ENDESA, els dos consistoris i el Consorci 
del Besòs.

COMUNICACIÓ SAB
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Gran afluència de público en la segunda 
edición de la Shopping Night

MS

Sant Adrià.-
Después del éxito de 

convocatoria de la prime-
ra edición de la Shopping 
Night que organizó la 
Associació Agrupació 
de Botiguers de Sant 
Adrià el pasado mes de 

diciembre, el sábdo 18 
de junio se celebró la 
segunda edición con la 
perspectiva de atraer 
a mucho más público 
gracias al buen tiempo. 
Así sucedió. Tal y como 
afirma el presidente de 
la asociación, Ernesto 
Quiñonero, “la afluencia 

de público fue más que 
satisfactoria”. Eso sí, 
reconoce que echaron en 
falta “mucha más parti-
cipación del comercio”. 
Quiñonero reconoce que 
ya se están planteando 
que las siguientes edi-
ciones se celebren en 
viernes, para que no pase 

como este sábado, en 
el que algunas tiendas 
y comercios no abrieron 
sus puertas. “El objeti-
vo y el compromiso de 
nuestra asociación son 
realizar actividades como 
la Shopping Night que 
puedan atraer grandes 
masas de personas y así 

dar la oportunidad a los 
comercios de aumentar 
su volumen de venta”, 
afirma Quiñonero.

A pesar de ese in-
conveniente, la ciudada-
nía respondió con creces 
a las muchas actividades 
que se llevaron a cabo en 
los dos escenarios de la 

avinguda Catalunya y de 
la plaza del Mercat. Por 
eso, el balance definitivo 
es positivo. “Además, 
queremos agradecer la 
colaboración en todo 
momento del Ayunta-
miento de Sant Adrià”, 
concluye Ernesto Qui-
ñonero.

AABSAB
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Un romero de la 
Hermandad Pastora 
del Alba de Sant 
Adrià de Besòs muere 
durante la Romería del 
Rocío en Terrassa

Redacció

Sant Adrià.-
Del 1 al 5 de junio 

se celebró en Terrassa la 
Romería del Rocío, en la 
que participaron 23 her-
mandades y decenas de 
grupos rocieros en una 
fiesta religiosa que con-
memora la celebración del 
Pentecostés. 

La ciudad de Sant 
Adrià de Besòs estuvo 
de nuevo representada 
por dos hermandades, 
la Hermandad Nuestra 
Señora del Rocío Pastora 
del Alba, y la Hermandad 
Nuestra Señora del Rocío 
Virgen de la Rocina.

Para la primera fue una 
Romería del Rocío muy 
amarga, ya que durante el 

camino murió uno de sus 
miembros. Oliver, de 41 
años, murió al ser atrope-
llado por la carreta como 
consecuencia de un mo-
vimiento brusco de un ca-
ballo justo antes de entrar 
en el recinto del Rocío, en 
polígono de Can Petit. En 
Sant Adrià, las banderas 
estuvieron a media asta en 
señal de duelo. 

Fue atropellado por una carreta cuando estaban a punto de llegar al 
recinto del Rocío.

MÉS DE 50 ANYS AL VOSTRE SERVEI
Cafeteria - Venda de Café - Pastisseria Artesanal

Avda. Catalunya nº 24 - Sant Adrià de 
Besòs - Tel. 93 462 28 33

Es fallen els premis 
del Saló Estatal 
de Fotografia de 
l’Agrupació Fotogràfica

Redacció

Sant Adrià.-
El primer cap de set-

mana de juny es va fer el 
veredicte de les fotogra-
fies presentades en Saló 
Estatal de Fotografia que 
cada any organitza la 
nostra Agrupació.

Ha estat l’edició 68ª 
pel que fa a les fotogra-
fies de tema lliure i 16ª de 
les fotografies del tema 
Sant Adrià de Besòs.

Per primer cop la pre-
sentació de les obres ha 
estat a través del correu 
electrònic i aquest fet ha 
produït que la participa-
ció es multipliqués per 
4 respecte d’edicions 
anteriors.

S’han rebut 866 fo-
tografies de 296 autors 
diferents per concursar en 
el tema lliure i 147 foto-
grafies de 54 autors que 
han participat en el tema 
Sant Adrià de Besòs.

L’origen dels au-
tors és totalment divers, 
doncs a banda que s’han 
rebut fotografies de totes 
les Comunitats de l’Estat 

espanyol, també autors 
de, Argentina, Colòmbia, 
Xile, Brasil, Mèxic, EE.UU, 
Austràlia, Malàisia, An-
glaterra, Portugal i França 
ens han fet partícips del 
seu art.

El guanyador del Pre-
mi d’Honor en el tema 
lliure ha estat en Car-
les Canals i Masats i en 
aquesta mateixa moda-
litat també han obtingut 

premi, Trinley París, Teo 
Liak Song, Antoni Illa, 
José Luis García i Mario 
G. Fiorucci.

En el tema Sant Adrià 
de Besòs el guanyador del 
Premi d’Honor ha estat 
en Richy García de Gea 
i a més han obtingut un 
primer premi, José Reyes, 
José L. Trinidad i Fco. 
Javier Domínguez.

CARLES CANALS

RICHY GARCÍA DE GEA

JP
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La pintora adrianenca 
Neus Higuera recorda 
Síria a la Biblioteca SA

Redacció

Sant Adrià.-
La pintora adrianen-

ca Neus Higuera va in-
augurar el passat 8 de 

juny l’exposició “Pensant 
amb Síria” a la Biblioteca 
Sant Adrià, que es pot 
visitar fins el proper 5 
de juliol.

Els horaris de visita 

són el dissabte, de 9.30 
a 13.30 h., els dilluns, di-
mecres i dijous de 15.30 
a 20.30 h., i els dimarts 
i divendres, de 9.30 a 14 
h. i de 15.30 a 20.30 h.

El Barcelona Beach 
Festival presenta els 
seus horaris definitius

MS

Badalona.-
El passat 14 de juny 

es va presentar en un 
conegut club barceloní 
la quarta edició del Bar-
celona Beach Festival 
(BBF), que en les seves 
tres anteriors edicions 
va aconseguir reunir més 
de 100.000 persones. 
En la presentació, a més 
del promotor del festival, 
Pino Sagliocco, també 
van ser presents l’alcalde 
de Sant Adrià, Joan Ca-
llau, i la regidora de turis-

me Ruth Soto.
Durant la presentació 

del BBF, que es durà a 
terme el proper 15 de 
juliol al Parc de la Pau, es 
van avançar els horaris 
definitius de les 12 hores 
de música electrònica 
que els assistents podran 
gaudir, des de les 16 a 
kes 5.30 h. Els principals 
reclams seran Axwell ^ 
Ingrosso, Martin Garrix, 
Lost Frequencies, Hard-
well o Kygo.

La principal novetat 
del recinte serà el nou 
escenari, que presentarà 

un vaixell pirata amb un 
cofre del tresor al mig, on 
estarà situada la cabina 
dels artistes. La roda de 
premsa també ha servit 
per presentar el Mokito 
BBF i el segon capítol 
de la trilogia “El viaje de 
Tommy”, la campanya 
de promoció ideada per 
Live Nation per anunciar 
el BBF.

JP

Es durà a terme el 15 de juliol al Parc de la Pau.

L’alcalde de Sant Adrià de Besòs, Joan Callau (esquerra) i el promotor del BBF, Pino Sagliocco, 
durant la presentació del festival.

JP

En l’edició 2017, l’escenari del BBF es transformarà en un enorme vaixell pirata.

MS
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El XI Concurso de Fotografía Rociera del 
CERCAT ya tiene ganadores

MS

Sant Adrià.-
El pasado 20 de junio 

se fallaron los premios del 
XI Concurso de Fotografía 
del Centro de Estudios Ro-
cieros y Cultura Andaluza 
en Cataluña (CERCAT), 
en el que se presentaron 
más de 180 fotografías. 
Andreu Noguero, con su 
imagen “Rocío 01” fue el 
ganador del primer premio 
en la categoría “Romería 
del Rocío”, dotado con 
150 euros, diploma y ma-
dalla FCF. Paolo Rinelli, con 
“Juntos se solucionan los 
problemas” consiguió el se-
gundo (100 euros y diplo-
ma), Ana Lara, con “Fran-
cisco Carmona” el tercero 
(50 euros y diploma), y 
Jordi Silva con “Ofrendas” 

consiguió el cuarto (50 
euros y diploma).

En la categoría “Ca-
taluña cofrade”, el gana-
dor fue Enric Estarlí, con 
“Humo”, consiguiendo 
así los 150 euros, la me-
dalla FCF y el diploma 
del primer premio. Juan 
Tejero, con “Procesión 2” 
consiguió el segundo (100 
euros y diploma), Emilio 
Combalia, con “Cofrade 
I” el tercero (50 euros y 
diploma), y Miguel López, 
con “La conversación” 
consiguió el cuarto (50 
euros y diploma).

En la categoría “Feria 
de Abril catalana”, el ga-
nador fue Agustín Padilla, 
con “A bailar, a bailar”, 
consiguiendo así los 150 
euros, la medalla FCF y el 
diploma. Albert Gispert-

Sauch, con “Feria de Abril 
8” consiguió el segundo 
(100 euros y diploma), 
Francisco Jover, con “Por 
soleares” el tercero (50 
euros y diploma), y José 
Reyes, con “Bailaora” 
consiguió el cuarto (50 
euros y diploma).

El jurado estuvo for-
mato por Josep Ibern, de 
la Agrupació Fotogràfica 
Sant Joan Baptista, Ro-
cío Huertas, vocal del 
CERCAT, José María Pu-
lido, secretario del CER-
CAT, Fernando Vecino, de 
l’Agrupació Fotogràfica 
Prat, y Manuel Huertas, 
tesorero del CERCAT.

Los premios se entre-
garán el sábado 1 de julio 
en el Museu d’història de la 
immigración de Catalunya 
(MhiC) a les 20.30 horas.

Los premios se entregarán el próximo 1 de julio en los jardines del MhiC.

ANDREU NOGUERO

AGUSTÍN PADILLA

ENRIC ESTARLÍ

El primer premio de la categoría Romería del Rocío, “El Rocío 01” de Andreu Noguero.

Arriba, ell primer premio de la categoría Feria de Abril catalana, “A bailar, a bailar” de Agustín 
Padilla. Abajo, la ganadora de la categoría Catalunya Cofrade, “Humo”, de Enric Estarlí. 
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Marc Capellades, campió 
del XIII Open d’escacs 
Ciutat Sant Adrià

CESA

Sant Adrià.-
El Mestre Fide Inter-

nacional Marc Capellades 
ha guanyat al desempat, 
el XIII Open d’escacs Ciu-
tat de Sant Adrià, després 
de competir durant 9 diu-
menges en la edició del 
Campionat amb rècor de 
participació, on han jugat 
96 esportistes.

Durant tot el Cam-
pionat, s’ha mantingut al 
capdavant de la classifi-
cació, juntament amb el 
Mestre Català Raül Mín-
guez (esportista i com-
pany que va estar des de 
els seus inicis i fins l’any 
2011 al CE Sant Adrià).

Han finalitzat tots 
dos jugadors el campio-
nat amb 7 punts de 9 
possibles, després de la 
última ronda. Llavors, 

els hi faltava veure els 
sistemes de desempat. 
Faltaven un bon nombre 
de partides quan ells han 
finalitzat les seves. 

Un cop finalitzades 
totes les partides, en 
2 dels 3 sistemes de 
desempat guanyava en 
Marc Capellades i en 1 
en Raül. Només faltava 
en aquells moments el 
sorteig de l’ordre a aplicar 
dels sistemes de desem-
pat. Més emoció no hi 
podia haver.

Finalment, van sortir 
com a primer i segon 
sistema de desempat, els 
que afavorien a en Marc 
Capellades, el Bucholz 
mitjà (suma de les pun-
tuacions finals obtingu-
des pels seus adversaris, 
exceptuant la més alta i 
la més baixa), en primera 
instància, Bucholz -1 o 

Brasiler (suma de les pun-
tuacions finals obtingu-
des pels seus adversaris, 
exceptuant la més baixa), 
en segona i, el Progressiu 
o Acumulatiu de tercer 
sistema de desempat (per 
a cada jugador empatat 
es considera la suma dels 
resultats acumulats des-
prés de cada tanda).

El tercer classificat 
general ha sigut el Mestre 
Català i Àrbitre Interna-
cional, Miquel Fernàndez-
Díaz Mascort, amb 6,5 
punts (empatat a punts 
amb Antonio López Man-
zano, Francisco Fernàn-
dez Aguilar i Juan Carlos 
Alcalà Valiente).

Víctor Ruiz Mena, 
tercer de Catalunya 
Escolar sots-10 

Redacció

Sant Adrià.-
Gran actuació d’en 

Víctor Ruiz Mena, que 
ha aconseguit ser el ter-
cer de Catalunya Escolar 
sots-10, després de que-
dar campió del Consell 

Esportiu del Barcelonès 
Nord, disputat durant 
5 setmanes entre oc-
tubre i desembre, a les 
localitats de Badalona, 
Santa Coloma i Sant 
Adrià de Besòs; tercer de 
Barcelona Comarques: 
realitzat el 20 de maig 

a Vilafranca del Penedès 
i, tercer de la Fase Final 
de tota Catalunya: que 
es va disputar els dies 3 i 
10 de juny al municipi de 
Les Cabanyes (municipi 
de l’Alt Penedès situat a 
3 km. de Vilafranca del 
Penedès).

La segunda edición 
de la Cursa por la ELA 
supera de nuevo los 
1.000 inscritos

Redacción

Badalona.-
El Ayuntamiento de 

Sant Adrià de Besòs y el 
Club Atletismo La Sansi, 
han organizado hoy la 2ª 
carrera popular Correos Ex-
press Sant Adrià por la Ela 
de 5 y 10 km, con salida 
delante del Ayuntamiento. 
Uno de los objetivos es dar 
a conocer la enfermedad 
y recaudar fondos para la 
investigación de la ELA, 
parte de cada inscripción 
irá destinada a la funda-
ción Miquel Valls y RedE-
LA. Como el año anterior, 
se han superado las 1.000 
inscripciones.

Todos y que la carrera 
era de carácter popular, el 
atleta marroquí del Club 
La Sansi Radouane Nour, 
ganador este año de la 
Cursa del Corte Inglés 
entre otras carreras, ha 
conseguido su 1a victo-
ria en esta carrera con 
32’31”, después que la 
edición anterior ganara 
el etíope Safidi. En chi-
cas, campeona Katherine 
Chaplin con 40’31” suce-
diendo en el palmarés a 
la atleta de Ucrania Inna 

Lebedeva.
En los 5km victoria del 

atleta de Jaén, Carlos Ro-
driguez con 15’43”, bajo 
un chaparrón que ha refres-
cado la mañana, en chicas 
campeona Nuria Cascante 
del J.A. Berga, superando a 
Meritxell Caldull que reapa-
recía después de una larga 
lesión y completando el 
podium la marroquí Wafaa 
Azdaou 19’43.

Los Castellers de Sant 
Adrià realizaron un pilar 
antes de cada carrera, para 
motivar a los participantes, 
que han disfrutado de una 
matinal solidaria.

Pocos días después 
se entregaron los 2.000 
euros que se recauda-
ron con la carrera a la 
Plataforma d’Afectats 
per l’ELA y la Fundació 
Miquel Valls. 

En el acto de entrega, 
celebrado en el consis-
torio adrianense, estu-
vieron presentes, entre 
otros, Ana Rigola, de la 
Fundació Miquel Valls; 
Isabel Rojas, miembro de 
la Plataforma Afectados 
de ELA; y Óscar Lozano, 
representante del patroci-
nador Correos Express.

José Luis Blanco des-
tacó el éxito de participa-
ción de la carrera y avanzó 
que ya se está trabajando 
en la próxima edición para 
mejorarla. Joan Callau 
señaló que la carrera ha 
conseguido su principal 
objetivo que es “visibi-
litzar una enfermedad, 
la ELA, que hasta hace 
poco era desconocida 
por la mayor parte de la 
población”. Anna Rigola e 
Isabel Rojas hicieron hin-
capié en “el plus solidario” 
de la carrera.

La recaudación de 
la Cursa se destinará a 
financiar proyectos de 
investigación de la Re-
dELA y al ámbito social 
(equipo de psicología, 
terapia ocupacional, etc.) 
y a la investigación de la 
Fundació Miquel Valls

La Fundació Miquel 
Valls (http://www.fun-
daciomiquelvalls.org/ca/) 
es actualmente la única 
entidad sin ánimo de 
lucro en todo Cataluña 
que trabaja para mejorar 
la calidad de vida de las 
personas afectadas de 
ELA y para ofrecer apoyo 
a sus familias. 

LA SANSI

CESA

Se recaudan en total 2.000 euros para la investigación de la 
enfermedad.
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Farmàcies de torn - JULIOL 2017

Telèfons 
d’interès 

SANT ADRIÀ
-Ajuntament- 93.381.20.04
-Policia Local- 93.381.55.55
-Protecció Civil- 93.462.27.00 / 
93.462.22.11
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.381.50.11
-Mossos d’Esquadra- 088 (per a les tres 
ciutats)
-Creu Roja- 93.381.00.80
-Correus- 93.381.21.31
-CAP local- 93.462.26.61
-Taxis- 93.392.22.22

SANTA COLOMA
-Ajuntament- 93.462.40.40
-Policia Local- 93.386.00.50
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.466.38.45
-Creu Roja- 93.386.20.24 / 93.446.21.87
-Correus- 93.386.69.99
-Bombers- 93.391.82.82
-Bombers.Urg.- 93.391.80.80 
-Hospital Esperit Sant- 93.386.02.02 
 (Urgències- 93.386.30.00)
-Ambulàncies- 93.468.20.00   
-Companyia de l’Aigua- 93.386.59.99
-Taxis- 93.391.22.22

BADALONA
-Ajuntament- 93.483.26.00
-Policia Local-  93.483.29.01
-Comissaria de la Policia Nacional- 93.387.04.47
-Protecció Civil -93.483.28.86
-Bombers- 93.388.00.80
-Correus- 93.384.34.52 / 93.399.62.12
-Hospital Municipal - 93.464.83.00
-Hospital Can Ruti-93.465.12.00
-Ambulàncies- 93.384.56.12
-Estació Renfe- 93.389.30.75
-Taxis- 93.225.00.00/     
-Gas Badalona S.A. 93.389.03.66 / 93.389.07.16

COMARCA
-Catalana  Gas -900.30.31.32
-Averies Gas - 900.39.40.41
-FECSA- 900.31.31.31
-Aigues de Barcelona
 900.35.53.55
-Enher Elec.- 900.333.330
-Tugsal- 93.395.31.11
-Grup de Famílies de Jugadors 
compulsius (GAM-ANON)- 
645.343.336

Serveis
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Dissabte 1
García Lorca, 1
Diumenge 2

Mar, 18
Dilluns 3

Pi i Gibert, 66
Dimarts 4

Gran Via CC, 26
Dimecres 5

Avda. Catalunya, 92-94
Dijous 6

Avda. Platja, 82
Divendres 7

Andreu Vidal, 2
Dissabte 8

Fernández Márquez, 73-75
 Diumenge 9

Via Trajana, 20, local 6
Dilluns 10

Av. Catalunya, 50
Dimarts 11

García Lorca, 1
Dimecres 12 

Mar, 18
Dijous 13

Pi i Gibert, 66
Divendres 14

Gran Via CC, 26
Dissabte 15

Avda. Catalunya, 92-94
Diumenge 16
Andreu Vidal, 2

Dilluns 17
Fernández Márquez, 73-75

Dimarts 18
Gran Via CC, 26
 Dimecres 19

Avda. Catalunya, 92-94
Dijous 20

Avda. Platja, 82
Divendres 21
Andreu Vidal, 2

 Dissabte 22
Fernández Márquez, 73-75

Diumenge 23
Gran Via CC, 26

Dilluns 24
Avda. Catalunya, 92-94

Dimarts 25 
Avda. Platja, 82
Dimecres 26

Andreu Vidal, 2
Dijous 27

Fernández Márquez, 73-75
Divendres 28 

Via Trajana, 20, local 6
Dissabte 29 

Avda. Catalunya, 92-94
Diumenge 30 

Avda. Platja, 82
Dilluns 31

Andreu Vidal, 2

BALANÇA (24 setembre-23 octubre)
Cal prendre’s les coses amb calma perquè realment et 
surtin bé les coses. Si t’apures a l’excés corres el risc 
d’haver de realitzar-les dues vegades. 

ESCORPÍ (24 octubre-22 novembre)
Creus que ho tens tot sota control, però al moment menys 
pensat pot ser que sorgeixi alguna cosa que trastoqui per 
complet els teus plans. Et portaràs una gran decepció.

SAGITARI (22 novembre-21 decembre)
No pots passar-te tots els dies queixant-te per la teva 
mala sort. Fes alguna cosa per canviar la situació si no 
vols veure com et quedes sol. 

CAPRICORN (22 desembre-20 gener)
Serà un mes que aprofitaràs al màxim. Et posaràs a 
realitzar una sèrie d’activitats que tenies pendents i que 
portaves molt de temps desitjant. 

AQUARI (21 gener-19 febrer)
Perdràs molts contactes al llarg d’aquest mes, però 
sempre et quedarà el suport de la gent que tant et vol i 
que no et donarà l’esquena a cap moment. 
 
PEIXOS (20 febrer-20 maig)
Serà un mes molt bo per a tu, on aconseguiràs tot el que 
et proposis. Trauràs a relluir tot el teu talent. Tindràs 
molts compromisos socials durant els primers dies.

ARIES  (21 març-20 abril)
Serà un mes bastant complicat per a tu. Cap dels teus 
propòsits aconseguiran tirar endavant amb èxit. Tots els 
teus esforços quedaran sense recompensa. 

TAURE  (21 abril-20 maig)
Aconseguiràs el que t’havies proposat al començament 
d’any, canviar de manera radical una sèrie d’aspectes en 
la teva vida. Començaràs a notar els resultats.    

BESSONS  (21 maig-21 juny)
Prepara’t per a una nova vida. Al principi et costarà 
molt adaptar-te, però és lògic. Enfronta’t als problemes 
amb energia i no et deixis intimidar per res.  

CRANC  (22  juny-23  juliol)
Vius molt bé i creus que serà sempre així, però poden 
arribar moments dolents que t’obliguin a estrènyer-te el 
cinturó. Concedeix-li més importància al que ja tens. 

LLEÓ (23  juliol-23 agost)
Gaudeixes molt amb les festes i esdeveniments 
socials. Estar amb la gent que vols et farà oblidar-te 
dels contratemps. 

V E R G E  ( 2 4  a g o s t - 2  s e t e m b r e ) 
Solament depèn de tu gaudir d’un altre mes espectacular. 
La vida cal gaudir-la al màxim, imposant els teus gustos 
i necessitats sobre la resta de coses.



Cómo evitar que una inflamación de las 
encías no suponga una pérdida del diente

Redacción

Sant Adrià.-

En el artículo de este 
mes, hablamos con la 
doctora Montse Corne-
llas, cirujana y periodon-
cista, de las principa-
les enfermedades de la 
rama de la periodoncia, 
como son la gingivitis y 
la periodontitis.

“La periodoncia es 
el área de la odontología 
que se ocupa de los teji-
dos alrededor del diente, 
ya sea pérdida de encía 
o de hueso. La pérdida 

de encía siempre va 
acompañada de la pér-
dida de hueso”.

La encía es como 
una manta del hueso. Si 
aparece sarro en la raíz 
del diente y el paciente 
no realiza periódicamen-
te visitas al dentista y 
limpiezas regulares, el 
sarro se va comiendo el 
hueso, que va bajando, 
así como la encía. 

El primer síntoma 
es la inflamación de las 
encías. Esta inflamación 
o sangrado de las encías 
suele ocurrir en la adoles-
cencia, cuando el cuerpo 
sufre de desequilibrios 
hormonales. Esa infla-

mación de las encías, 
o gingivitis, tratada se 
puede curar con lo que 
todos conocimos como 
una limpieza dental, que 
se realiza una o dos ve-
ces al año. Las encías se 
desinflaban y se controla 
la enfermedad.  

Pero si no la tratamos 
se convierte en una pe-
riodontitis. “La diferencia 
entre una gingivitis y una 
periodontitis es que la se-
gunda supone una pérdida 
de hueso. Es más grave, y 
por eso es irreversible”.   

Cuando se nos ven 

los dientes más largos, 
o se nos mueven es 
porque llega un momen-
to que al bajar tanto y 
perder hueso y encía, el 
diente cae. Porque “el 
final de la periodoncia 
no tratada es la pérdida 
de dientes. Es decir, si 
un paciente no se trata 
bien esta enfermedad, 
al final perderá los dien-
tes”, confirma la docto-
ra Cornellas.

Por eso es tan im-
portante que a la que 
se detecta la enferme-
dad periodontal se trate. 
Pero hay que tener en 
cuenta que es una en-
fermedad crónica. “Es 

como el paciente que es 
diabético, que se tiene 
que tratar siempre. Aquí 
es lo mismo”. 

A la que un pacien-
te tiene periodontitis 
o piorrea, se tiene que 
tratar para toda la vida 
a través de raspados 
subgingivales, es decir, 
la limpieza de las raíces 
de los dientes, y de un 
mantenimiento conti-
nuo. “Es como el que se 
compra un coche y no le 
cambia nunca el aceite. 
No tiene mucho sentido 
limpiar las encías y no 

hacer nada después por-
que la pérdida de hueso 
sigue estando y será un 
paciente más propenso 
a tener sarro”. 

Por eso es impor-
tante acudir al dentista 
porque aunque la perio-
dontitis es una enferme-
dad crónica, con ayuda 
profesional se puede 
estabilizar.

La prevención está 
muy clara: tener una 
buena higiene dental y 
acudir regularmente al 
dentista, dos veces al 
año. “El problema es 
que hay mucha gente 
que lleva muchos años 
sin ir al dentista, y si se 

tiene este problema y 
se va dejando, llega un 
momento que el diente 
no tiene soporte óseo, 
se ha descalzado, y no 
hay otro remedio que 
quitar el diente”, alerta 
Montse Cornellas. 

Como nos comenta 
la cirujana, la periodon-
cia de lo que se ocupa 
es de intentar preservar 
los dientes al máximo. 
“Pero cuando no se pue-
de, se substituye por 
un implante, siempre y 
cuando el paciente no 
sea fumador y tenga la 

enfermedad periodon-
tal controlada. Es decir, 
que sea un paciente que 
siga los mantenimientos 
regularmente. Porque en 
una boca con una enfer-
medad periodontal activa 
e infectada, si pones 
un implante se corre el 
riesgo que el implante se 
pierda porque se infecta 
también, como se infec-
ta la raíz de un diente”. 

Además, tal y como 
explicamos en el artículo 
del mes de marzo pasa-
do, es muy importante 
reponer un diente lo an-
tes posible después de 
perderlo. “El cuerpo es 
muy sabio. Cuando se 

pierde un diente, nues-
tro cuerpo se pone en 
modo ahorro energético 
y el hueso se hace más 
pequeño para consumir 
menos energía. Y al 
hacerse más pequeño, 
tenemos menos super-
ficie para colocar un im-
plante. Por eso cuando 
viene un paciente que 
hace diez años que ha 
perdido un diente para 
que le hagamos un im-
plante, le decimos que 
es imposible, porque 
no tenemos hueso para 
colocarlo. Por eso reite-

ro  es importante acudir 
al dentista dos veces al 
año para hacer revisión 
y mantenimiento”.

La doctora Cornellas 
nos habla también de 
una parte de la periodon-
cia poca conocida para 
la mayoría como son 
los injertos. Así como 
cuando alguien se que-
ma se puede injertar piel 
de otra parte del cuerpo 
que no ha sido afectada, 
en la boca también se 
pueden hacer injertos 
de encía. “Se emplea 
en pacientes con una 
reducción de encías, 
sobre todo en la parte 
del frenillo del labio in-

ferior, que tira mucho y 
provoca esa bajada de 
la encía. O si se ha co-
locado una ortodoncia y 
uno de los dientes se ha 
movido y ha provocado 
que la encía quede al 
descubierto. Esa raíz del 
diente que queda al des-
cubierto se puede cubrir 
con un injerto de carne 
del paladar del propio 
paciente, con lo que el 
coste es cero porque no 
hay que comprar encía 
artificial, que puede lle-
gar a costar 300 euros, 
y además la biocompa-

tibilidad es perfecta, 
el cuerpo no tiene que 
aceptar nada porque 
proviene de la propia 
boca. Es una cirugía 
menor, que provoca 
solo una leve incomodi-
dad durante tres o cua-
tro días, pero es básico 
para preservar el dien-
te. Aquí, en la Clíncia 
Tot Dental hemos he-
cho bastantes infertos 
de este tipo”, explica 
Montse Cornellas, que 
visita en la Clínica Tot 
Dental los martes cada 
quince días. “Aunque 
si me reclaman otro día 
y puedo compaginarlo, 
también visito”.        

Visitas periódicas al dentista y una buena higiene bucal son la clave para que una gingivitis no derive en una periodontitis.
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